
Zápis z 2. zasedání Vědecké rady FMV konaného dne 

16. listopadu 2016 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

 

1. Zahájení 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

2. Řízení ke jmenování profesorem doc. Mgr. Oldřicha Bureše, M.A., Ph.D. v oboru 

Mezinárodní politické vztahy 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

3. Řízení ke jmenování docentem Ing. Karla Čady, Ph.D. v oboru Obchodní právo 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

4. Projednání Strategického záměru FMV VŠE v Praze na období 2016–2020 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

5. Schválení žádosti o akreditaci navazujícího magisterského programu International 
Business – Central European Business Realities 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

6. Schválení komise pro jmenovací řízení doc. PhDr. Karla Müllera, Ph.D. v oboru 
Politologie 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

7. Schválení komise pro habilitační řízení PaedDr. Zuzany Horváthové, Ph.D. v oboru 

Mezinárodní ekonomické vztahy 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

8. Schválení komise pro habilitační řízení Mgr. et Mgr. Andreje Tótha, Ph.D. v oboru 

Mezinárodní politické vztahy 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

9. Schválení změn ve složení komisí pro státní závěrečné zkoušky a obhajoby 
kvalifikačních prací 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

10. Schválení změny garanta doktorského studijního oboru Obchodní a mezinárodní 

hospodářské právo 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

 



11. Společná oborová rada pro doktorské studijní programy FMV 

doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

12. Různé 

 

Ad 1) 

Zahájení 

Zasedání Vědecké rady FMV VŠE v Praze (VR FMV) zahájil děkan Fakulty mezinárodních 

vztahů, doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. Uvítal přítomné členy a hosty Vědecké rady, obeznámil 

je s programem jednání a konstatoval, že VR FMV je usnášeníschopná. 

 

Ad 2) 

Řízení ke jmenování profesorem doc. Mgr. Oldřicha Bureše, M.A., Ph.D. v oboru 

Mezinárodní politické vztahy 

Kompletní materiál k projednání tohoto návrhu byl zpřístupněn členům Vědecké rady FMV 

na intranetu FMV. Hodnotící komise byla schválena v souladu s § 74 odst. 3 Zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách Vědeckou radou FMV na jejím zasedání dne 18. března 

2015. 

Děkan seznámil Vědeckou radu s hodnotící komisí, která posoudila materiály k řízení ke 

jmenování profesorem ve složení: 

Předsedkyně komise:  

prof. PhDr. Zuzana Lehmannová, CSc. – Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola 

ekonomická v Praze 

Členové komise: 

prof. PhDr. Blanka Říchová, CSc. – Fakulta sociálních věd, Univerzita Karlova v Praze 

prof. PhDr. Pavel Barša, M.A., Ph.D. – Filosofická fakulta, Univerzita Karlova v Praze 

prof. JUDr. Ing. Igor Kotlán, Ph.D. – Ekonomická fakulta, Vysoká škola báňská — Technická 

univerzita Ostrava 

prof. JUDr. PhDr. Miroslav Mareš, Ph.D. – Fakulta sociálních studií, Masarykova univerzita 

 

Stanovisko hodnotící komise přednesla její předsedkyně prof. PhDr. Zuzana Lehmannová, 

CSc. 



Hodnotící komise vedená prof. PhDr. Zuzanou Lehmannovou, CSc., jmenovaná usnesením 

Vědecké rady Fakulty mezinárodních vztahů VŠE v Praze dne 17. 6. 2015 k posouzení návrhu 

na jmenování profesorem doc. Mgr. Oldřicha Bureše, Ph.D., M. A. a k posouzení 

předložených materiálů požadovaných podle zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách ve 

smyslu §72 se sešla dne 23. května 2016 a rozhodla takto: 

Komise konstatuje, že hodnocení, která vypracovali: 

 prof. PhDr. Vladimíra Dvořáková, CSc., Fakulta mezinárodních vztahů VŠE Praha, 

 prof. PhDr. Michal Klíma, CSc., Metropolitní univerzita Praha 

doporučují návrh na jmenování doc. Mgr. Oldřicha Bureše, Ph.D., M. A. profesorem v oboru 

Mezinárodní politické vztahy. 

2. Komise konstatuje, že doc. Mgr. Oldřich Bureš, Ph.D., M. A. nepřetržitě pedagogicky 

působí od r. 2005. Nejprve jako odborný asistent na FF UP v Olomouci, od r. 2007 jako 

odborný asistent a docent na Katedře mezinárodních vztahů a evropských studií a vedoucí 

Centra bezpečnostních studií Metropolitní univerzity Praha. Od r. 2008 působí (úvazek 0,25) 

také na Institutu politologických studií, Fakulty sociálních věd UK. 

3. Komise považuje dosavadní pedagogickou činnost doc. Mgr. Oldřicha Bureše, Ph.D., M. A. 

za dostačující, a to jak délkou trvání, tak i rozsahem a kvalitou. Doc. Bureš vyučuje předměty 

z tematické oblasti bezpečnostních studií, řešení konfliktů, mezinárodních vztahů a teorie 

mezinárodních vztahů. Na školách, kde vyučuje, se podílel na tvorbě řady studijních 

předmětů na základě poznatků získaných z vlastní vědecko-výzkumné činnosti. Vyučuje 

předměty v bakalářském, magisterském i doktorském studiu, jak v českém, tak i v anglickém 

jazyce. Je garantem oboru Mezinárodní vztahy a evropská studia (pro bakalářský, 

magisterský i doktorský stupeň studia) a garantem klíčových profilových předmětů v rámci 

tohoto oboru na MUP. Je členem zkušebních komisí pro statní bakalářské, státní závěrečné 

zkoušky a státní doktorské zkoušky. Významně se podílí na realizaci doktorského studijního 

oboru Mezinárodní vztahy a evropská studia na MUP (garant oboru, člen oborové rady, 

školitel) a také oboru Mezinárodní a regionální vztahy v průmyslovém vlastnictví na MUP 

(člen oborové rady, školitel). Je školitelem 6 doktorandů na MUP, FSV UK a PřF UP 

v Olomouci. 

4. Komise posoudila vědecko-výzkumnou činnost doc. Mgr. Oldřicha Bureše, Ph.D., M. A. a 

konstatuje, že odpovídá požadavkům v rámci řízení ke jmenování profesorem. Doc. Bureš byl 

spoluřešitelem 1 mezinárodního projektu, jediný nebo hlavní řešitel 2 projektů GAČR a 2 

interních projektů MUP a UP Olomouc. 

5. V oblasti hodnotící činnosti doc. Mgr. O. Bureš, Ph.D., M. A. působil jako hodnotitel GAČR. 

Je členem českých i mezinárodních odborných společností (ISA, IPSA aj.) a členem redakčních 

rad odborných časopisů: Redakční rada Central European Journal of International & Security 

Studies (od ledna 2012), redakční rada Mezinárodní vztahy (od července 2010), redakční 

rada Vojenské rozhledy (od dubna 2011 do ledna 2014), redakční rada Obrany a strategie (od 



září 2007), Academic Advisory Board of the Journal of Global Change and Governance (od 

července 2008). 

6. Publikační činnost kandidáta splňuje požadavky stanovené VŠE pro řízení ke jmenování 

profesorem. V seznamu publikační činnosti doc. Bureše jsou zastoupeny požadované typy 

publikací (3 zahraniční monografie, 1 významné spoluautorství knižní monografie zahraniční, 

2 domácí, 8 kapitol v zahraničních monografiích, 2 vysokoškolské učebnice, 16 článků 

v časopisech evidovaných ve světových databázích (8 WoS, 6 SCOPUS, 2 ERIH), 18 odborných 

článků v recenzovaných časopisech, dále příspěvky ve sbornících z mezinárodních konferencí 

a další. Doc. Bureš má 35 citací WoS a 54 SCOPUS.1 

7. Komise po důkladném a zodpovědném zvážení všech požadovaných kritérií dospěla 

k závěru, že doc. Mgr. Oldřich Bureš, Ph.D., M. A. splňuje požadavky stanovené Zákonem č. 

111/1998 Sb. o vysokých školách a kritéria uplatňovaná při řízení ke jmenování profesorem 

na VŠE v Praze. 

Hodnotící komise doporučuje Vědecké radě Fakulty mezinárodních vztahů navržení doc. 

Mgr. Oldřicha Bureše, Ph.D., M. A. na jmenování profesorem v oboru Mezinárodní 

politické vztahy. 

 

Děkan navrhl Vědecké radě skrutátory doc. Ing. Martinu Jiránkovou, Ph.D. a doc. Ing. Pavla 

Hnáta, Ph.D. Vědecká rada schválila navržené skrutátory. 

Pro návrh: 21 hlasů2 

Proti návrhu: 0 hlasů 

Zdržel se: 0 hlasy 

 

Poté přednesl doc. Mgr. Oldřich Bureš, Ph.D., M. A. svoji přednášku na téma „Soukromé 

finanční společnosti a boj proti financování terorismu: Partnerství veřejného a 

soukromého sektoru?“. 

Teze přednášky: 

1) Úvod 

2) Geneze a modely boje proti financování terorismu 

3) Role soukromých finančních společností v boji proti financování terorismu 

4) Klíčové problémy zapojení soukromých finančních společností 

                                      
1 Předsedkyně komise, prof. PhDr. Zuzana Lehmannová, CSc., ve svém vystoupení seznámila přítomné členy 
rady rovněž s aktualizovanou publikační činností kandidáta k datu konání jmenovacího řízení na VR FMV. 
2 Doc. Lošťák se hlasování nezúčastnil. 



5) Konceptuální a teoretická reflexe role soukromých finančních společností 

6) Závěr 

V rámci diskuze odpověděl doc. Bureš na otázky, které zazněly na plénu zasedání Vědecké 

rady FMV VŠE. Otázky se týkaly zejména následujících oblastí: 

 Doc. Druláková otevřela diskuzi otázkou týkající se problematiky privatizace 

bezpečnosti a relevantní právní regulace.  

 Doc. Š. Müller se tázal na možné přístupy k definici pojmu terorismus (zejména v 

souvislosti s možností zařadit stát mezi subjekty dopouštějící se teroristických útoků).  

 Doc. Zemanová kladla otázku, zdali lze do budoucna očekávat nějaká další omezení 

(v rámci boje proti terorismu) ze strany státu vůči soukromému sektoru. 

 Prof. Baláž posunul diskuzi směrem k dostupnosti tvrdých dat a využitelných 

indikátorů. 

 Závěrem diskuze přednesla prof. Dvořáková, která zpracovala pro hodnotící komisi 

odborné stanovisko ke jmenování doc. Bureše, své doporučení jmenovat uchazeče 

profesorem v oboru Mezinárodní politické vztahy.  

Poté děkan vyzval Vědeckou radu k tajnému hlasování a požádal skrutátory, aby oznámili 

výsledky hlasování. 

Z 29 členů VR FMV bylo přítomno 22 členů. Celkem bylo rozdáno 22 hlasovacích lístků. 

Odevzdáno bylo 22 hlasovacích lístků, z nichž se pro udělení titulu profesor vyslovilo 21 

členů VR FMV, proti žádný a 1 hlasovací lístek byl neplatný. Na základě výše uvedeného 

výsledku hlasování podá děkan Fakulty mezinárodních vztahů návrh rektorce VŠE v Praze k 

projednání Vědecké radě VŠE. 

 

 

Ad 3) 

Řízení ke jmenování docentem Ing. Karla Čady, Ph.D. v oboru Obchodní právo 

Kompletní materiál k projednání tohoto návrhu byl zpřístupněn členům Vědecké rady FMV 

na intranetu FMV. Habilitační komise byla schválena v souladu s § 72 odst. 5 Zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách Vědeckou radou FMV na jejím zasedání dne 25. listopadu 

2015. 

Děkan seznámil Vědeckou radu s oponenty habilitační práce (viz níže) a s habilitační komisí, 

která posoudila materiály k habilitačnímu řízení ve složení: 

Předseda komise:  

prof. JUDr. Martin Boháček, CSc. – Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola ekonomická 

v Praze 



 

Členové komise:  

prof. JUDr. Petr Hajn, DrSc. – Právnická fakulta, Masarykova univerzita v Brně 

prof. Ing. Ladislav Jakl, CSc. – katedra průmyslového vlastnictví, Metropolitní univerzita 

Praha  

doc. JUDr. Zbyněk Švarc, Ph.D. – Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola ekonomická 

v Praze 

prof. JUDr. Peter Vojčík, CSc. – Právnická fakulta, Univerzita P. J. Šafárika v Košiciach  

 

Děkan navrhl Vědecké radě skrutátory doc. Ing. Martinu Jiránkovou, Ph.D. a doc. Ing. Pavla 

Hnáta, Ph.D. Vědecká rada schválila navržené skrutátory. 

Pro návrh: 19 hlasů3 

Proti návrhu: 0 hlasů 

Zdržel se: 0 hlasy 

 

Stanovisko habilitační komise přednesl její předseda prof. JUDr. Martin Boháček, CSc. 

 

Po prostudování potřebných dokladů ve smyslu zákona č. 11/1998 Sb. o vysokých školách 

hodnotící komise konstatovala, že jí byly předloženy doklady požadované výše citovaným 

zákonem a rozhodla o jmenování tří nezávislých oponentů pro posouzení habilitační práce na 

téma: "Strategie průmyslověprávní ochrany". 

Komise se seznámila s posudky a konstatovala, že oponenti: 

 doc. JUDr. Vladimír Pítra (externí člen) – Ústav autorského práva, práv průmyslových 

a práva soutěžního, Právnická fakulta, Univerzita Karlova v Praze   

 doc. Ing. Ludmila Štěrbová, CSc. (interní člen fakulty) – katedra mezinárodního 

obchodu, Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola ekonomická v Praze  

 prof. JUDr. Peter Vojčík, CSc. (externí člen) – vedoucí katedry občianskeho práva, 

Právnická fakulta, Univerzita P. J. Šafárika v Košiciach 

se jednoznačně shodli na pozitivním hodnocení habilitační práce a shodně konstatovali, že si 

uchazeč v habilitační práci vytkl velmi ambiciózní cíl vytvořit ucelený návod pro strategické 

řízení optimálního využívání průmyslověprávní ochrany, nicméně s naplněním tohoto cíle se 

                                      
3 Hlasování se nezúčastnili prof. Jindra, prof. Baláž a prof. Lehmannová. 

http://isis.vse.cz/lide/clovek.pl?id=57791


vypořádal velmi zdařile. Uchazeč zvolil komplexní posouzení strategických otázek a nezbytně 

k posouzení, kdy mohou být práva průmyslového vlastnictví volně využívána a kdy se jedná o 

jejich porušování, provedl nejen analýzu právní ochrany vynálezů, užitných vzorů, 

průmyslových vzorů, ochranných známek, označení původu a zeměpisných označení, 

obchodních firem (názvů) i doménových jmen a také obchodního tajemství a know-how, ale i 

kdy je která forma k ochraně vhodná, popř. kdy vystupuje do popředí autorskoprávní 

ochrana. Uchazeč zde upustil od tradičního uchopení tématu a zmocnil se ho způsobem 

neotřelým. Šlo mu o vytvoření intelektuálního plánu optimálního zajištění tvůrčích počinů – o 

eliminaci nekvalifikovaných rozhodnutí a minimalizaci neprofesionální práce. Významnou 

část práce věnoval průmyslově právnímu auditu a vytvoření jeho metodiky, která posunuje 

celou práci na nadstandardní úroveň. Cílům práce odpovídají i výzkumné otázky a hypotézy, 

které uchazeč beze zbytku ověřil. 

Oponenti se nad rámec habilitační práce vyjádřili dle starého universitního usu i k osobnosti 

uchazeče z hlediska obecných požadavků akademické funkce, o níž se uchází a konstatovali 

jeho výrazný sklon k prakticismu, intuici a instinktu na jedné straně a k hlubšímu poznání 

právních jevů na straně druhé. Je po čtyřicet let známou autoritou v oblasti práv duševního 

vlastnictví a v posledních deseti letech i v akademických kruzích jako skvělý vysokoškolský 

pedagog. 

Všichni oponenti se shodli, že předložená habilitační práce je originální i svými přínosy – a to 

v oblasti vědecké (schopnost autora vytvořit hluboký poznatkový základ), pro podnikovou 

praxi (zejména teoretický model chování podnikatelských subjektů ve vztahu k průmyslově 

právní ochraně) i pro výuku a publikace (stimul pro další výzkum v dané oblasti). Habilitační 

práce otevírá i základní otázky průmyslového vlastnictví – je současný systém ochrany 

průmyslového vlastnictví zastaralý a není proto obecně využíván, je formální ochrana 

jednotlivých předmětů nadbytečná, je rozsah práv neurčitý, nezřejmý a vlastně se v něm 

nikdo nevyzná? Významné pro obchodní praxi ekonomů je i posouzení ekonomických 

aspektů jako vážných argumentů při hledání optimálních forem ochrany a jejich územního 

rozsahu. Celkově posudky konstatovaly, že uchazeč prokázal vědeckou kvalifikaci pro daný 

obor a práce odpovídá požadavkům kladeným na tento typ kvalifikačních prací. Oponenti 

doporučili i některé otázky k zařazení do habilitační přednášky, resp. do diskuze. 

Všichni oponenti práci doporučili k habilitačnímu řízení a prezentaci před Vědeckou radou 

fakulty a v případě úspěšné obhajoby udělit titul „docent“ v oboru „Obchodní právo“. Na 

jejich základě i po seznámení se s textem habilitační práce členové habilitační komise 

konstatovali, že se jedná o originální práci, s mnoha přínosy a doporučili ji předložit spolu 

s návrhem tématu habilitační přednášky Vědecké radě fakulty k obhajobě, resp. v případě její 

úspěšnosti doporučili udělení titulu „docent“ v oboru „Obchodní právo“.  

 

Habilitační komise posoudila předcházející vědeckou a pedagogickou způsobilost uchazeče a 

jeho publikační aktivitu: 



Od r. 2009 do současné doby působil v 6 výzkumných projektech jako řešitel, a to jednak 

v projektu Evropské komise a Evropského patentového úřadu „Regional Programme on 

Industrial and Intellectual Property Rights in the Western Balkane and Turkey (2009-2010), 

ve 2 projektech IGA MUP (2011-2013 a 2013-2014), v rezortním úkolu Úřadu průmyslového 

vlastnictví (2013-2014), v projektu ČVUT Praha, Inovanet (2014-2015) aj. 

Podílí se i na spolupráci výzkumu a praxe, např. v projektu pro MŠMT „Efektivní transfer 

znalostí a poznatků z výzkumu a vývoje do praxe a jejich následné využívání“. Působí 

v Poradním sboru předsedy Městského soudu v Praze pro obor ekonomika, odhady 

nehmotného majetku. Na Západočeské univerzitě v Plzni působí jako člen Rady pro rozvoj 

transferů poznatků. Je dosud také členem Poradního sboru ministra spravedlnosti pro obor 

ekonomika, odvětví ceny a odhady. Je autorem recenzí pro časopis Oceňování. Působí dosud 

v advokátní a patentové kanceláři Čermák a spol. 

Habilitační komise konstatovala, že v pedagogické práci na Fakultě mezinárodních vztahů 

VŠE v Praze uchazeč působí od r. 2009 do současné doby na Katedře podnikového a 

evropského práva v přednáškách i zkouškách kurzu Právo duševního vlastnictví a 

informačních technologií na hlavní i vedlejší specializaci katedry spolu s prof. JUDr. Martinem 

Boháčkem, CSc., garantem kurzu (2PR402 a 2PR504) i jako oponent diplomových prací. Na 

VŠE dále působil v r. 2008-2012 na Katedře financí a oceňování podniku v kurzu Oceňování 

nehmotného majetku (IFP417). Také působí na Institutu oceňování majetku na VŠE v Praze 

ve specializačním čtyřsemestrálním kurzu Oceňování nehmotného majetku (garant kurzu, 

výuka 24 hod., zkoušky, závěrečné zkoušky v r. 2015-2017) a dále od r. 1998 dosud ve 

specializačním čtyřsemestrálním kurzu Oceňování podniku (výuka 8-16 hod. v každém běhu, 

zkoušky). Na Fakultě mezinárodních vztahů VŠE v Praze také působil jako oponent habilitační 

práce Ing. Josefa Malého, Ph.D., oponent doktorské disertační práce Ing. Kateřiny Malé, 

oponent 9 diplomových prací, člen komise pro obhajobu disertační práce (Ing. Barbora 

Rýdlová) a člen hodnotící komise. 

Ing. Čada přednáší i na Metropolitní univerzitě Praha na katedře průmyslového vlastnictví 

v oboru Průmyslového vlastnictví, kde se účastní i výzkumné činnosti, vede disertační a 

diplomové práce a je členem státnicových komisí a komisí pro obhajoby disertačních a 

diplomových prací. Celkem vedl 57 diplomových prací (10 aktuálně vede), vypracoval 18 

oponentských posudků na diplomové práce a 6 posudků na disertační práce. Podílel se na 

přípravě a zavedení nových předmětů (např. Průmyslověprávní strategie, Oceňování práv 

k duševnímu vlastnictví, Právní ochrana průmyslového a jiného duševního vlastnictví 

v mezinárodním obchodě, Znalecká činnost a průmyslověprávní audit – včetně jejich výuky a 

přípravy učebních pomůcek k nim. Pro tyto předměty je garantem. Napsal několik 

vysokoškolských učebnic, např. Průmyslověprávní informace, Oceňování nehmotného 

majetku, Rešeršní systémy průmyslověprávních informací aj. 

Uchazeč je autorem 7 monografií, spoluautorem 9 dalších monografií, autorem 8 

časopiseckých článků v recenzovaných časopisech (čímž splňuje podmínky pro habilitaci – je 

třeba zdůraznit, že v ČR není žádný právnický časopis s tzv. impakt faktorem), 17 dalších 



článků v časopisech, vystoupil s příspěvky na 9 mezinárodních konferencích v ČR i v zahraničí 

(např. Tokio, Bratislava, Turku, Riga, Soul, Curych, Mnichov, Žilina). Byl v r. 2002-2009 členem 

správní rady Evropské patentové organizace v Mnichově a Správní rady OHIM v Alicante 

(dnes s názvem Evropský úřad duševního vlastnictví), členem redakční rady Acta MUP, 

Inženýrské akademie ČR aj. Byl v r. 2008-2009 členem Vědecké rady MUP. Zúčastnil se 

zahraničních stáží a přednáškových pobytů např. v Moskvě, Tokiu, Mnichově, ve 

Washingtonu D. C. Získal ocenění právník roku 2012 za právo duševního vlastnictví a Uznání 

za služby pro Evropskou patentovou organizaci. Působí jako soudní znalec, byl v letech 2002-

2009 předsedou Úřadu průmyslového vlastnictví ČR. 

Zjištěné, zejména zde uvedené odborné aktivity uchazeče habilitační komise posoudila jako 

vyhovující požadavkům na vědeckou a pedagogickou, resp. publikační kvalifikaci habilitanta. 

 

Habilitační komise na základě předložených podkladů a doporučení oponentských posudků 

dospěla po důkladném a zodpovědném zvážení požadovaných kritérií dospěla k závěru, že 

Ing. Karel Čada, Ph.D., prom. práv., splňuje požadavky stanovené zákonem č. 111/1998 

Sb., o vysokých školách a naplňuje současně platná kritéria uplatňovaná při habilitačním 

řízení na VŠE v Praze. 

 

Následně jednotliví oponenti habilitační práce zmínili klíčové body svých posudků (za doc. 

Štěrbovou předseda habilitační komise, prof. Boháček) a poté přednesl Ing. Karel Čada, 

Ph.D. svoji habilitační přednášku na téma „Právní a ekonomické aspekty strategie 

průmyslového vlastnictví“. 

Teze přednášky: 

1. Změna postoje k intelektuálnímu kapitálu ve vyspělých státech 

2. Přístup českých odborných kruhů k ochraně duševního vlastnictví 

3. Strategické rozhodování o inovacích 

4. Průmyslově právní audit 

 

V rámci diskuze odpověděl habilitant na otázky, které byly obsaženy v oponentských 

posudcích, a které dále zazněly na plénu zasedání Vědecké rady FMV VŠE. Týkaly se 

následujících problémových okruhů: 

 Strategické otázky farmaceutického průmyslu (z posudku), 

 možnosti ochrany zvukových ochranných známek (z posudku), 

 výsledky průmyslově právního auditu (z posudku). 

 Dále se prof. Dvořáková ptala na problematiku podávání patentů ve vztahu k RIV 

bodům a také na otázku ochrany duševního vlastnictví v Číně. 

 Prof. Jakl navázal otázkou na vztahy mezi know-how a obchodním tajemstvím. 

 Doc. Lošťák kladl dotaz na provázanost dané problematiky s ekonomickými teoriemi. 



 Prof. Hajn se v návaznosti na populární televizní reklamu tázal, zdali lze specifické 

zvukové stopy (např. citoslovce zvířecích zvuků) přihlásit jako ochrannou známku. 

 Závěrem diskuze byla také otevřena problematika plnění publikačních kritérií ze 

strany uchazeče v souvislosti s omezenými možnostmi publikace v impaktovaných 

právnických časopisech v ČR (viz stanovisko komise). Děkan vyzval předsedu 

habilitační komise, prof. JUDr. Martina Boháčka, CSc., k podrobnějšímu písemnému 

doplnění stanoviska komise o skutečnosti dokládající kompenzaci publikačních aktivit 

ve smyslu preambule Kritérií uplatňovaných při habilitačním řízení a řízení ke 

jmenování profesorem na Vysoké škole ekonomické v Praze (účinná od 1. 9. 2014).4 

Děkan vyzval Vědeckou radu k tajnému hlasování a poté požádal skrutátory, aby oznámili 

výsledky hlasování. 

Z 29 členů VR FMV bylo přítomno 21 členů5. Celkem bylo rozdáno 21 hlasovacích lístků. 

Odevzdáno bylo 21 hlasovacích lístků, z nichž se pro udělení hodnosti docent vyslovilo 19 

členů VR FMV, 2 se vyslovili proti a 0 hlasů bylo neplatných. Na základě výše uvedeného 

výsledku podá děkan fakulty návrh na jmenování Ing. Karla Čady, Ph.D. docentem v oboru 

Obchodní právo k podpisu rektorce VŠE v Praze.  

 

Ad 4) 

Projednání Strategického záměru FMV VŠE v Praze na období 2016–20206 

 

Materiál k tomuto bodu byl v elektronické podobě umístěn na intranet VR FMV a na 
zasedání okomentován děkanem doc. Taušerem. V následné diskuzi byly prodiskutovány 
zejména následující okruhy: 

 

 Doc. Zemanová navrhla v budoucích aktualizacích více zdůraznit doktorské studium – 
zejména pak problematiku odměňování doktorandů. Následně doc. Taušer 
informoval členy VR FMV VŠE, že reforma doktorského studia je mezi prioritami 
proděkanky doc. Drulákové. 

 Doc. Š. Müller doporučil přeložení Strategického záměru do anglického jazyka 
z důvodu akreditace EPAS. V této souvislosti též doporučil přidat odstavec týkající se 
ERS. Kromě toho navrhl prezentovat ve foyer VŠE misi a vizi FMV VŠE ze 
Strategického záměru.  

                                      
4 „Habilitační nebo hodnotící komise může s ohledem na vědní obor uchazeče a jeho odborný profil prominout 
splnění některého standardního požadavku, avšak pouze za podmínky splnění jiných požadavků 
nadstandardním způsobem. Vzájemnou kompenzaci standardních požadavků musí habilitační nebo hodnotící 
komise podrobně zdůvodnit a doložit v předložené zprávě.“ 
5 Hlasování se nezúčastnila prof. Lehmannová. 
6 Bod 4 jednání VR FMV byl z organizačních důvodů přesunut na závěr zasedání. 



 Doc. Žák přidal hodnocení Strategického záměru ze slovenské perspektivy a vyjádřil 

mu pochvalu. 

 Závěrem diskuze zdůraznil prof. Baláž potřebu flexibilně reagovat na nové pohnutky 

mezinárodního trhu práce. 

 

Ad 5) 

Schválení žádosti o akreditaci navazujícího magisterského programu International Business 
– Central European Business Realities 

Materiál k tomuto bodu byl v elektronické podobě umístěn na intranet VR FMV. Doc. Taušer 
předložil Vědecké radě FMV návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského programu 
International Business – Central European Business Realities. 

 

Vědecká rada FMV VŠE schválila návrh žádosti o akreditaci navazujícího magisterského 

programu International Business – Central European Business Realities  

 

Pro návrh: 16 hlasů7 

Proti návrhu: 0 hlasů 

 

Ad 6) 

Schválení komise pro jmenovací řízení doc. PhDr. Karla Müllera, Ph.D. v oboru Politologie 

Bylo navrženo následující složení: 

Předsedkyně komise:  

 prof. PhDr. Vladimíra Dvořáková, CSc. – Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola 

ekonomická v Praze 

 

Členové komise:  
 

 prof. PhDr. Zuzana Lehmannová, CSc. – Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola 

ekonomická v Praze  

 prof. PhDr. Blanka Říchová, CSc. – Fakulta sociálních věd Univerzity Karlovy  

 prof. PhDr. Martin Potůček, CSc., MSc. – Fakulta sociálních věd Univerzity Karlovy  

 prof. PhDr. Maxmilián Strmiska, Ph.D. – Fakulta filozofická Univerzity Hradec Králové  

 

                                      
7 Hlasování se neúčastnili prof. Jindra, doc. K. Müller, prof. Lehmannová, doc. Hlavičková, prof. Říchová a doc. 
Jiránková. 



Vědecká rada FMV VŠE schválila složení hodnotící komise pro řízení ke jmenování 

profesorem doc. PhDr. Karla Müllera, Ph.D. v oboru Politologie. 

Pro návrh: 17 hlasů8 

Proti návrhu: 0 hlasů 

 

Ad 7)  

Schválení komise pro habilitační řízení PaedDr. Zuzany Horváthové, Ph.D. v oboru 

Mezinárodní ekonomické vztahy 

Bylo navrženo následující složení: 

Předsedkyně komise:  

 prof. Ing. Dana Zadražilová, CSc. – Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola 

ekonomická v Praze 

Členové komise:  
 

 doc. Ing. Martina Jiránková, Ph.D. – Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola 
ekonomická v Praze  

 doc. Ing. Zuzana Pěničková, Ph.D. – Ekonomická fakulta, Technická univerzita v Liberci  

 prof. Ing. Jiří Fárek, CSc. – Ekonomická fakulta, Technická univerzita v Liberci  

 prof. Ing. Jaroslav Jakš, DrSc. – Metropolitní univerzita Praha  

 

Vědecká rada FMV VŠE schválila složení hodnotící komise pro habilitační řízení PaedDr. 

Zuzany Horváthové, Ph.D. v oboru Mezinárodní ekonomické vztahy 

 

Pro návrh: 17 hlasů9 

Proti návrhu: 0 hlasů 

 

Ad 8) 

Schválení komise pro habilitační řízení Mgr. et Mgr. Andreje Tótha, Ph.D. v oboru 

Mezinárodní politické vztahy 

Bylo navrženo následující složení: 

Předsedkyně komise:  

                                      
8 Hlasování se neúčastnili prof. Jindra, doc. K. Müller, prof. Lehmannová, doc. Hlavičková a prof. Říchová. 
9 Hlasování se neúčastnili prof. Jindra, doc. K. Müller, prof. Lehmannová, doc. Hlavičková a prof. Říchová. 



 prof. PhDr. Zdeněk Veselý, CSc. –  Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola 

ekonomická, Praha 

Členové komise:  
 

 prof. PhDr. Zuzana Lehmannová, CSc., Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola 
ekonomická, Praha  

 prof. Ing. Ludmila Lipková, CSc. – Fakulta medzinárodnych vzťahov, Ekonomická 
univerzita, Bratislava  

 prof. Ing. Igor Kosír, CSc. – Fakulta politických vied a medzinárodnych vzťahov, 
Univerzita Máteja Bela, Banská Bystrica  

 prof. PhDr. Aleš Skřivan, CSc. – Filozofická fakulta, Univerzita Karlova, Praha 

 

Vědecká rada FMV VŠE schválila složení hodnotící komise pro habilitační řízení Mgr. et Mgr. 

Andreje Tótha, Ph.D. v oboru Mezinárodní politické vztahy 

 

Pro návrh: 17 hlasů10 

Proti návrhu: 0 hlasů 

 

 

Ad 9) 

Schválení změn ve složení komisí pro státní závěrečné zkoušky a obhajoby kvalifikačních 
prací 

Doc. Taušer předložil Vědecké radě FMV návrh na změny ve složení komisí pro státní 

závěrečné zkoušky a obhajoby kvalifikačních prací Katedry mezinárodního obchodu FMV 

VŠE.  

Vědecká rada FMV VŠE schválila změny ve složení komisí pro státní závěrečné zkoušky a 

obhajoby kvalifikačních prací Katedry mezinárodního obchodu FMV VŠE. 

 

Pro návrh:   17 hlasů11 

Proti návrhu: 0 hlasů 

 

                                      
10 Hlasování se neúčastnili prof. Jindra, doc. K. Müller, prof. Lehmannová, doc. Hlavičková a prof. Říchová. 
11 Hlasování se neúčastnili prof. Jindra, doc. K. Müller, prof. Lehmannová, doc. Hlavičková a prof. Říchová. 



Doc. Taušer předložil Vědecké radě FMV návrh na změny ve složení komisí pro státní 

závěrečné zkoušky a obhajoby kvalifikačních prací Katedry světové ekonomiky FMV VŠE 

Vědecká rada FMV VŠE schválila změny ve složení komisí pro státní závěrečné zkoušky a 

obhajoby kvalifikačních prací Katedry světové ekonomiky FMV VŠE. 

 

Pro návrh: 17 hlasů12 

Proti návrhu: 0 hlasů 

 

Doc. Taušer předložil Vědecké radě FMV návrh na změny ve složení komisí pro státní 

závěrečné zkoušky a obhajoby kvalifikačních prací Střediska mezinárodních studií Jana 

Masaryka FMV VŠE.  

Vědecká rada FMV VŠE schválila změny ve složení komisí pro státní závěrečné zkoušky a 

obhajoby kvalifikačních prací Střediska mezinárodních studií Jana Masaryka FMV VŠE. 

 

Pro návrh: 17 hlasů13 

Proti návrhu: 0 hlasů 

 

Ad 10) 

Schválení změny garanta doktorského studijního oboru Obchodní a mezinárodní 

hospodářské právo 

 

Doc. Taušer předložil Vědecké radě FMV návrh na změnu garanta doktorského studijního 

oboru Obchodní a mezinárodní hospodářské právo. Dle návrhu by měl být garantem oboru 

nově jmenován prof. JUDr. Martin Boháček, CSc. 

Vědecká rada FMV VŠE schválila změnu garanta doktorského studijního oboru Obchodní a 

mezinárodní hospodářské právo. 

 

Pro návrh: 16 hlasů14 

Proti návrhu: 0 hlasů 

Zdržel:  1 hlas 

                                      
12 Hlasování se neúčastnili prof. Jindra, doc. K. Müller, prof. Lehmannová, doc. Hlavičková a prof. Říchová. 
13 Hlasování se neúčastnili prof. Jindra, doc. K. Müller, prof. Lehmannová, doc. Hlavičková a prof. Říchová. 
14 Hlasování se neúčastnili prof. Jindra, doc. K. Müller, prof. Lehmannová, doc. Hlavičková a prof. Říchová. 



 

Ad 11) 

Společná oborová rada pro doktorské studijní programy FMV 

Doc. Taušer předložil Vědecké radě FMV návrh společné oborová rady pro doktorské studijní 

programy FMV. 

Doc. Švarc navrhl v předloženém složení jednu změnu – prof. JUDr. Martin Boháček, CSc. by 

měl nahradit doc. JUDr. Zbyňka Švarce, Ph.D. ve složení oborové rady. 

Vědecká rada FMV VŠE následně hlasovala o pozměněném návrhu a schválila složení 

společné oborové rady pro doktorské studijní programy FMV 

 

Pro návrh:  16 hlasů15 

Proti návrhu: 0 hlasů 

Zdržel: 1 hlas 

 

Ad 12) 

Různé 

V tomto bodě doc. Taušer informoval členy VR FMV VŠE o zastavení habilitačního řízení dr. 

Zapletalové (na vlastní žádost z osobních důvodů). 

Závěrem pan děkan poděkoval všem členům VR za účast. 

 

 

Zapsal: Ing. Jiří Sejkora, Ph.D. Schválil: doc. Ing. Josef Taušer, Ph.D. 

  
 Za VR FMV: doc. Ing. Mgr. Radka Druláková, Ph.D. 

                                      
15 Hlasování se neúčastnili prof. Jindra, doc. K. Müller, prof. Lehmannová, doc. Hlavičková a prof. Říchová. 


